
 

 

Session Title / Titre de la session: How to Make SSE Sustainable and Grow through 
Promotion and Support Mechanisms: Best Practices from around the World / Comment 
pérenniser et permettre le développement de l’ESS grâce à des mécanismes de 
promotion et d’appui: Tour du monde des meilleures pratiques 

Date & Duration / Date & durée: 

23 October 2020 from 10:00 to 11:30 am UTC+2 – 90 minutes 

23 octobre 2020 de 10h00 à 11h30 UTC+2 – 1h30 

Session Format / Format de la session: Workshop / Atelier 

Target Audience: general public, SSE professionals, local and central governments, 
researchers, students 

Public visé: professionnels de l'ESS, gouvernements locaux et centraux, chercheurs, 
étudiants, et toute personne intéressé par le sujet 

Session Objectives & Description / Objectifs de la session & description:  

▪ Share best practices from various regions of the world and identify key success 
factors towards designing and implementing promotion and support mechanisms 
for SSE in a multi-stakeholder approach for greater outcomes and improved 
synergies 

The presentations will be followed by a Q&A session. 

▪ Partager les meilleures pratiques de différentes régions du globe et identifier les 
facteurs clé de réussite en matière de conception et de mise en œuvre de 
mécanismes de promotion et d’appui à l’ESS dans une approche multipartite 
pour un plus grand impact et de meilleures synergies 

Les présentations des différents intervenant•e•s seront suivies d’une séance de 
questions-réponses. 

Moderator and Speakers / Modérateur & intervenant·e·s 

▪ Moderator / Modérateur: Víctor Meseguer, Director, Social Economy Europe / 
Víctor Meseguer, Directeur, Social Economy Europe 

▪ Speakers: 
 

o Representative of the National Network of Social and Solidarity Economy 
of Cameroon (RESSCAM): The Dialogue between RESSCAM, SSE 
networks, and the Central Government for the Promotion of SSE 

o Ms. Hager Khezami, Director, Regional Chamber for Social and Solidarity 
Economy (CRESS) Hauts-de-France, France: Evaluation of the Social 
Impact of SSE Enterprises 

o Mr. Patrice Lovesse, Groupe Béninois de l'Economie Sociale (GBESS), 
Benin: The Organization in Cooperatives and Supporting Marginalized 
Women in the Commune of Bohicon through Joint Action by GBESS and 
the Municipality 



 

o Ms. Helen Heap, Visiting Fellow, Heseltine Institute for Public Policy, 
Practice, and Place, University of Liverpool, United Kingdom: Designing 
Social Investment and Support for the Social Economy, by the Social 
Economy - Lessons Learned from Liverpool City Region 

o Ms. Khady Samba, Director for Supervision of SSE, Senegalese Ministry 
for Microfinance and SSE: The Promotion of SSE in Senegal 

▪  Intervenant·e·s:  
 

o Représentant·e du Réseau National de l'économie sociale solidaire du 
Cameroun (RESSCAM): Dialogue entre le RESSCAM, les réseaux de 
l’ESS et le Gouvernement pour la promotion de l’ESS au Cameroun 

o Mme Hager Khezami, Directrice, Chambre Régionale de l'Economie 
Sociale et Solidaire (CRESS) Hauts-de-France, France: Valorisation de 
l'impact social des entreprises de l'ESS 

o M. Patrice Lovesse, Groupe Béninois de l'Economie Sociale (GBESS), 
Bénin: Organisation en Coopératives et Assistance aux femmes 
démunies de la ville de Bohicon par GBESS et la Mairie de Bohicon 

o Mme Helen Heap, Chercheure invitée, Heseltine Institute for Public 
Policy, Practice, and Place, Université de Liverpool, Royaume-Uni: 
Elaborer le système d'investissement social et d'appui pour l'économie 
sociale, par l'économie sociale - Leçons apprises de la Région de 
Liverpool 

o Mme Khady Samba, Director de l'encadrement de l'ESS, Ministère de la 
Microfinance et de l'Economie Sociale et Solidaire, Sénégal: La 
promotion de l'ESS au Sénégal 

 


